

共創
轉換 ♥ 世界
新社會

台灣教牧心理研究院

Taiwan Graduate School of Pastoral Psychology

www.tgspp.org.tw

師資介紹

陳宇嘉博士：本院院長
黃登煌博士：本院教務長
蘇重仁博士：本院台南院區主任
王陽明博士：雙愛心禱靈修中心創辦人
江文賢博士：台北市生命線督導
林信男教授：台大醫學院教授
林蕙瑛博士：東吳大學心理系副教授
陳坤生博士：加利利宣教中心總院長
張傳琳博士：陽明大學諮商中心主任
程玲玲博士：台北大學教授
曾端真博士：台北教育大學教授
黃輝爵教授：本院正教授
潘美惠博士：美國台福神學院教牧博士
黃國展博士：本院牧心協談中心主任
魏世台博士：University of Northern Colorado 哲學博士
劉 婷博士：Ph.D., Marital and Family Therapy, Purdue University
Dr.G.Keith Olson:Ph.D., Counseling and Guidance, University of Arizona
Dr.Scott R. Woolley:Ph.D., Marriage and Family Therapy, Texas Tech University

台北城區部 Taipei Office

地址Address：
11054台北市信義區基隆路二段155號(浩然樓3樓)
3F, 155, Section 2, Keelung Road, Xinyi District, Taipei, 11054, Taiwan
電話Phone：02-27360320 傳真Fax：02-27360990
E-Mail：central@tgspp.org.tw

台南城區部 Tainan Office

地址Address：
70043台南市中西區民族路二段76-10號15樓
No. 76-10, Sec. 2, Minzu Rd., West Central Dist., Tainan City 70043, Taiwan
電話Phone：06-2269997 傳真Fax：06-2269687
E-Mail：south@tgspp.org.tw

加利利總部 Calilee mission Center

地址Address：
71451台南市玉井區三埔里83之1號
No. 83-1, Sanpu, Yujing Dist., Tainan City 71451, Taiwan
電話Phone：06-5743941 傳真Fax：06-5742537
E-Mail：gmc198710@gmail.com

附設牧心協談中心

Additional Department of Counselling
電話Tel：(02) 2331-5050 (台北Taipei)
(06) 222-1116 (台南Tainan)
0923-103-412 (斗六Douliu)

學院介紹 Introduction of College

台灣教牧心理研究院成立於2007年秋天，是一所整合心理學的科際知識與聖經神學的信仰價值觀，並著重使用於現今社會的專業研究院。

Taiwan Institute of Pastoral Psychology was established in the fall of 2007. A Department of Integrative Psychology's Scientific knowledge, Biblical Theological beliefs and emphasis on practical research in today's society.

入學管道 Admission Process

□甄試入學 Admission Exam：

每年三月間開始推薦甄試的報名，甄試日期約在五月初有意參加甄試者可在本院網站查詢行事曆，報名表單也可在本院資訊中下載。

Registration of admission started every March; test date is scheduled at around the beginning of May. Those who are interested in participating entry test can check our website. The application form can also download from our website.

□考試入學 Entry Exam：

每年六月、八月間各舉行一次入學考試，有意參加入學考試者，詳情可在本院網站查詢行事曆，報名表單也可在本月資訊中下載。

Examination is held in June and August each year. Those who are intend to take the entrance examination can also check the details from our website. The application form can also download from our website.

郵政劃撥帳號 Post Office Wire Number：31584194

戶名Account Name：台灣教牧心理研究院

詳細教師資料請上本院網站查詢報考資訊

For detail faculty information, please visit our website at
網址website：http://www.tgspp.org.tw

台灣教牧心理研究院

Taiwan Graduate School of Pastoral Psychology



轉換心世界 · 共創新社會

www.tgspp.org.tw

我們的特色

專業師資

台灣教牧心理研究院的教授群都是兼具理論與實務的專業人員，在心理學或是神學信仰的領域裡，足能提供給學生最扎實的學習。

寬廣的國度思維

台灣教牧心理研究院招收的學生，不分性別、人種與信仰宗派，凡是有心願意致力從事助人者，都是我們招收的對象。

在台灣新興的「婚姻與家族治療」科系中，我們有資深的人才，願意開放給教會人才及社會大眾與他們分享上帝所厚賜的專業知識，成為世人的祝福！

整合理論與實務的實踐者

台灣教牧心理研究院的專職同工，期許自己不僅是一位全職的傳道者，也是一位多元的事奉者，能對我們所處的世界帶來深遠的影響。藉著信仰的核心價值為迷失的世代提供正確的方向和人生的意義；以諮商的專業知識協助現今世代的人解決個人、婚姻與家庭所遭遇的問題。

我們的宣教，不只是關懷人的靈性層面，我們也提供實際的日常幫助，使人從人生的陰影中看到光明，找到希望！

Our Features

Specialized Professionals

Our specialized professionals are both in the fields of theory and practice who can provide students with the most solid learning in the field of psychology or theological beliefs.

Broaden World-wide Views

Student recruited by the Taiwan Institute of Pastoral Psychology does not involve gender, races, and religious beliefs. Recruitments apply to all that willing to work hard and to help others. Our marital and family therapy professionals are also willing to share to the public with the knowledge that came from God to become the blessing to the world.

Integrating Theory and Practice Practitioners

The full-time co-workers of the Taiwan Institute of Pastoral Psychology promises that not only is an all-powerful evangelist, but also a multi-disciplinary person who can deliver right directions and profound influence to the lost generation. We also provide professional consultation to help people to resolve their marital and family issues. Our mission is not just from the spiritual aspect, but also from the daily life.

學制介紹

哲學博士

宗旨：1. 培育重視神學和諮商教育的師資和臨床實務的工作者。

2. 強化神學(信仰)與社會及行為科學並促進神學與心理學的整合。

特色：1. 諮商領域課程: 進深諮商與心理治療理論、進深婚姻與家族治療等。

2. 神學領域課程: 聖經與神學專題研究。

3. 醫藥專業課程: 精神診斷與DSM-IV。

資格：具有國內外教牧學博士、神學碩士或相關碩士學位之受洗的基督徒。

教牧學博士

宗旨：1. 培育全方位牧養關顧的教牧人才，從事教會和社會的協談事工。

2. 畢業後具備申請「台灣教牧協談學會」之專業會員資格。

特色：1. 諮商領域課程: 危機諮商、老人與悲傷輔導、婚姻諮商等。

2. 神學領域課程: 系統神學專題討論、聖經神學專題討論、神學與心理學整合等。

資格：1. 蒙恩得救之基督徒，有三年以上在教會和相關機構全職事奉者。

2. 具有道學碩士學位或同等學歷者。

道學與教牧諮商碩士雙學位

宗旨：培養靈命充沛，明辨真理與教會宣教的專業人才，並裝備優質的協談者。

資格：具有學士學位或同等學歷的基督徒。

教牧諮商碩士

宗旨：1. 提供高品質的諮商專業課程，裝備學生從事諮商專業的服務。

2. 畢業後具備申請「台灣教牧協談學會」之專業會員資格。

特色：1. 諮商領域課程: 危機諮商、聖經諮商、婚前諮商與婚姻治療、臨終與悲傷輔導等。

2. 神學領域課程: 聖經導論、神學與心理學整合等。

3. 醫藥專業課程: 家庭病理學、精神藥物學等。

資格：具有學士學位或同等學歷之基督徒。

婚姻與家族治療碩士(不限宗教背景)

宗旨：1. 提供高品質的專業課程，裝備學生成為婚姻與家庭輔導的專業人才。

2. 提供畢業後將符合申請「台灣婚姻與家庭輔導學會」之專業認證資格。

特色：1. 諮商領域課程: 婚姻與家族治療導論與技巧、婚前與婚姻諮商、性治療等。

2. 醫藥專業課程: 藥物成癮與處遇、精神藥物學等。

資格：具有學士學位或同等學歷者。

宣道碩士

宗旨：培育牧養團隊、拓荒及海外宣教人才。

特色：1. 神學與聖經領域課程: 新約導論 舊約導論、四福音、五經、查經法。

2. 諮商與牧養領域課程: 會談技巧與實驗、婚姻與家庭、探訪。

3. 植堂與宣教領域課程: 教會增長、講道學、小組領導、靈命成長。

資格：高中職以上或同等學歷基督徒(詳見網站)。

Academics

Ph.D. in Pastoral Theology and Counselling

Purpose : 1. Cultivate clinical practice in theology and counselling to faculty members.
2. Strengthen theological beliefs, social and behavior sciences to promote the integration of theology and psychology.

Features : 1. Counselling Course: Advice and psychotherapy theory, advance marital and family therapy.

2. Examining Course: Bible and theology study

3. Professional Medical Course: Mental diagnosis and DSM-IV

Qualifications : Baptized Christian with doctoral degree in history, master's degree in theology or equivalent master's degree.

Doctor of Ministry in Pastoral Counselling

Purpose : 1. Cultivate comprehensive pastoral care and pastoral personnel to engage in church and society counselling.

2. To apply professional membership in Taiwan Association of Pastoral Associations after graduation.

Features : 1. Counselling Course: Counselling on crisis, elderly, grief, and marital issues, etc.

2. Theological field courses: systematic theology discussion, biblical theology discussion, the integration of theology and psychology.

Qualifications : 1. Christian with more than three years of full-time service in churches and related institution.
2. With Master of Divinity degree or equivalent.

Master of Divinity and Arts in Pastoral Counselling

Purpose : Cultivate people with integrity, observe church missions, and to equip excellent counsellor.

Qualifications : With Christian Bachelor Degree or equivalent.

M. A in Pastoral Counselling

Purpose : 1. To provide high-quality counselling professional course: To equip students with professional consulting services.

2. To apply professional membership in Taiwan Association of Pastoral Associations after graduation.

Features : 1. Counselling Course: Counselling on crisis, biblical, pre-marital, marital treatment, end-of-life and grief, etc.

2. Theological Course: Bible introduction, integration of theology and psychology, etc.

3. Medical Courses: Family pathology, psychopharmacology, etc.

Qualifications : Christian with Bachelor Degree or equivalent.

Master Degree of Marital and Family Therapy (no restriction on religious background)

Purpose : 1. To provide high quality professional courses, equip students to become professional on marriage and family counselling.

2. To apply professional membership in Taiwan Association of Pastoral Associations after graduation.

Features : 1. Counselling Course: Introduction in marital and family therapy, pre-marital and marriage counselling, sexual treatments, etc.

2. Medical Course: Drug addiction, psychopharmacology treatment, etc.

Qualifications : With Bachelor Degree or equivalent.

Master Degree of Mission

Purpose : Cultivate pastoral teams, pioneering and developing missions overseas.

Features : 1. Theology and the Bible Course: Introduction of the New Testament, Old Testament, Four Gospels, and Pentateuch (Five Books of Moses)

2. Counselling and Pastoral Courses: Counselling skills and experiments, marital and family visits.

3. Church Developing and Missionary Courses: Church growth, preaching, group leadership, and spiritual growth.

Qualifications : Christian graduated from senior-high school or equivalent. (see website for details)